

DIOCESE OF SAN BERNARDINO



OFFICE OF THE BISHOP

Brothers and Sisters in Christ,

Today, Pope Francis has published an Apostolic Exhortation, *Querida Amazonia* ("Beloved Amazon"), that warrants the attention of all the Catholic faithful as we open ourselves to the teaching and guidance of our Holy Father. His words are surely inspired by the Holy Spirit and they are informed by last year's Synod on the Amazon.

While this Exhortation is centered on significant challenges facing the Amazon and the life of our Catholic faith in that part of the world, it presents many questions that we can find relevant to the life of our local Church. Some of those include the ongoing damage to our ecology and the role of human beings in this, especially in a place (the Amazon) that is sometimes referred to as the "lungs of the planet." It also calls us to look at how we evangelize indigenous peoples both in the Amazon and locally, making room for cultural expressions of the Catholic faith that are different from our own.

Finally, the Holy Father in *Querida Amazonia* addresses the reality that so many of our Catholic brothers and sisters in the Amazon are unable to receive the Eucharist, and are unable to receive pastoral care from ordained ministers of the Church, at a frequency that sustains them in their faith. Much of what has already been written and reported about the Synod and the resulting Apostolic Exhortation has focused on this element and how it might impact Church tradition on priestly celibacy. Pope Francis writes that this situation in the Amazon compels us to rededicate ourselves to promoting vocations to the priesthood but also to consider how else we might meet the sacramental and pastoral needs of the people. This is a question worth our reflection right here in our very own Diocese.

I ask that you make the time to read the entirety of *Querida Amazonia* and reflect on these questions in the full context of what Pope Francis presents to us. Offer up your questions and fears to God in prayer and share them with brothers and sisters in your faith community in a spirit of respectful dialogue.

This Apostolic Exhortation gifts us with a powerful reminder that we are called to prayer and solidarity with our brothers and sisters worldwide, especially those who are suffering, both physically and spiritually. Let us keep our hearts open to those far away and our eyes open to the threats against human dignity that must be named.

In Christ,
Most Reverend Gerald R. Barnes

Hermanos y Hermanas en Cristo,

Hoy, el Papa Francisco ha publicado una Exhortación Apostólica, *Querida Amazonía*, que merece la atención de todos los fieles Católicos mientras nos abrimos a las enseñanzas y la guía de nuestro Santo Padre. Sus palabras seguramente están inspiradas por el Espíritu Santo y se basan en el Sínodo de la Amazonia del año pasado.

Mientras que esta Exhortación se enfoca en los retos significativos que enfrenta la Amazonía y la vivencia de nuestra fe Católica en esta parte del mundo, presenta también varias preguntas que pueden ser relevantes a la vida de nuestra Iglesia local. Algunas de ellas incluyen el daño continuo a nuestra ecología y el papel de los seres humanos en este daño, especialmente en un lugar, la Amazonía, al que a veces se le refiere como los “pulmones del planeta.” También, nos llama a reflexionar sobre la manera en que evangelizamos a los pueblos indígenas tanto en la Amazonía y a nivel local, y como hacemos lugar para las expresiones culturales de la fe Católica que son diferentes a las nuestras.

Finalmente, el Santo Padre aborda en *Querida Amazonia* sobre la realidad de que muchos de nuestros hermanos y hermanas Católicos en la Amazonía no pueden recibir la Eucaristía, y no pueden recibir el cuidado pastoral de ministros ordenados de la Iglesia con una frecuencia que les permita sostener su fe. Mucho de lo que ya se ha escrito y reportado sobre el Sínodo y la Exhortación Apostólica se ha enfocado en este elemento y cómo podría afectar la tradición de la Iglesia en el celibato sacerdotal. El Papa Francisco escribe que esta situación en la Amazonía nos obliga a que nos dediquemos a promover las vocaciones al sacerdocio, pero también a considerar de qué otra manera podríamos satisfacer las necesidades sacramentales y pastorales del pueblo. Esta es una pregunta que merece nuestra reflexión aquí en nuestra propia Diócesis.

Les pido que tomen el tiempo para leer enteramente *Querida Amazonía* y reflexionen sobre estas preguntas en el contexto completo que el Papa Francisco nos presenta. Ofrézcanle sus preguntas y sus preocupaciones a Dios en oración y compártanlas con sus hermanos y hermanas en su comunidad de fe en un espíritu de diálogo respetuoso.

Esta Exhortación Apostólica nos regala un poderoso recuerdo de que estamos llamados a la oración y la solidaridad con nuestros hermanos y hermanas alrededor del mundo, especialmente aquellos que están sufriendo, tanto física como espiritualmente. Mantengamos abiertos nuestros corazones a aquellos que viven lejos de nosotros y nuestros ojos abiertos a las amenazas contra la dignidad humana, las cuales se necesitan nombrar.

En Cristo,
Monseñor Reverendísimo Gerald R. Barnes